

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut 1.3.2023 alkaen

Lasten ja nuorten lautakunta 21.02.2023 § 10
112/12.07.00.00/2023

Valmistelija

Varhaiskasvatuspäällikkö

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaki muuttuu 1.3.2023 siten, että asiakasmaksuja alennetaan korottamalla maksujen perusteena olevia tuloja 33 prosenttia. Maksujen perusteena oleva maksuprosentti säilyy ennallaan 10,7 prosentissa. Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulakia on muutettu edellisen kerran 1.8.2021, ja asiakasmaksujen tuloja, alinta ja ylintä perittävää maksua indeksitarkistuksen vuoksi 1.8.2022 alkaen.

[Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut muuttuvat 1.3.2023 alkaen | Kuntaliitto.fi](https://www.kuntaliitto.fi/asiakasmaksut)

Asiakasmaksujen määrittely

Asiaksmaksu määritellään ja peritään sovittujen hoitoaikojen perusteella. Sovittujen tuntien toteutumista tarkastellaan päiväkodissa ja perhepäivähoidossa. Perheen koko, tuloajat, maksuprosentit ja vähimmäisbruttotuloajat korkeimmalle maksulle 1.3.2023 alkaen ovat seuraavat:

Perheen henkilömäärä	Tuloaja 1.3.2023	Maksuprosentti	Vähimmäisbruttotuloaja korkeimmalle maksulle
2	3 874 €	10,7 %	6 626 €
3	4 998 €	10,7 %	7 750 €
4	5 675 €	10,7 %	8 427 €
5	6 353 €	10,7 %	9 105 €
6	7 028 €	10,7 %	9 780 €

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen tuloajat ovat muuttuneet vuosina 2021, 2022 ja 2023 seuraavasti:

koko, henkilöä	Tuloaja €/kk			Maksu alkaen €, tulot vähintään			Maksu €, jos tulot enemmän kuin		
				27 €	28 €	28 €	288 €	295 €	295 €
0	1.8.2021	1.8.2022	1.3.2023	1.8.2021	1.8.2022	1.3.2023	1.8.2021	1.8.2022	1.3.2023
2	2 798	2 913	3 874	3 050	3 175	4 136	5 485	5 665	6 626
3	3 610	3 758	4 998	3 862	4 020	5 260	6 297	6 510	7 750
4	4 099	4 267	5 675	4 351	4 529	5 937	6 786	7 019	8 427
5	4 588	4 777	6 353	4 840	5 039	6 615	7 275	7 529	9 105
6	5 075	5 284	7 028	5 327	5 546	7 290	7 762	8 036	9 780

Jos perheen koko on suurempi kuin 6, korotetaan maksun määräämisen perusteena olevaa tuloajaa 262 eurolla kustakin seuraavasta perheen alaikäisestä lapsesta.

Varhaiskasvatuksesta perittävä enimmäismaksu on ensimmäisen lapsen osalta edelleen 295 euroa kuukaudessa ja alin perittävä maksu on 28 euroa. Perheen ensimmäiseksi lapseksi katsotaan lain mukaan aina nuorin varhaiskasvatuspalveluja käyttävä lapsi. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia nuorimman lapsen maksusta. Kustakin seuraavasta lapsesta määrättävä maksu on enintään 20 prosenttia

nuorimman lapsen maksusta. Määrättäessä perheen muiden kuin nuorimman lapsen maksua, käytetään määräytymisen perustana nuorimman lapsen laskennallista kokoaikaisen varhaiskasvatuksen maksua.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut määräytyvät 1.3.2023 alkaen Orivedellä käytössä olevien tuntivälysten mukaan seuraavasti:

Sovittu tuntivälys/kk	Asiakasmaksuprosentti korkeimmasta maksusta	Maksu enintään €/kk
0 - 85 h	50 %	147
86 - 120 h	70 %	206
121 - 140 h	80 %	236
141 - 155 h	85 %	250
156 - 170 h	90 %	266
yli 170 h	100 %	295
tilapäinen varhaiskasvatus (enintään 5 pv/kk)		25 €/pv
esiopetusta täydentävä varhaiskasvatus 0-50 h	30 %	88
esiopetusta täydentävä varhaiskasvatus yli 50 h	50 %	147
tilapäinen esiopetusta täydentävä varhaiskasvatus (enintään 5 pv/kk)		15 €/pv
vuorohoitoa tarvitseva koululainen 0-50 h (9 vuotiaaksi saakka)	30 %	88
vuorohoitoa tarvitseva koululainen yli 50 h (9 vuotiaaksi saakka)	50 %	147

Sovittujen tuntivälysten mukaan määräytyvät asiakasmaksuprosentit ja tilapäisen hoidon maksu säilyvät ennallaan.

Talousvaikutukset

1.3.2023 voimaan tulevien tulorajojen muutosten arvioidaan pienentävän varhaiskasvatuspalvelujen asiakasmaksutuloja noin 29 prosenttia verrattuna vuoden 2021 asiakasmaksutuottoihin. Asiakasmaksutulojen pienenemistä kompensoidaan kunnille kohdistamalla niille aiempaa suurempi osa yhteisöveron tuotosta.

Esittelijä

Kasvatus- ja opetusjohtaja Mia Mattila

Päätösehdotus

Lasten ja nuorten lautakunta päättää, että varhaiskasvatuksen asiakasmaksut tulevat voimaan 1.3.2023 edellä esitetyn mukaisesti.

Päätös

Päätösehdotus hyväksyttiin.